
Som iný…

Som teen
Očakávanie
Izaiáš 40:31 ,,Ale tí, čo očakávajú Hospodina, dostávajú novú silu, 
vznášajú sa na krídlach ako orly, bežia, a neslabnú, chodia, a neustávajú.“

Život ako taký je zložený z mnohých chvíľ a zážitkov. Je 
veľmi pestrí, plný nových vecí, ale dá sa zhrnúť do 
jedného slova. Je to slovo očakávanie. Každé obdobie sa 
vzťahuje na toto slovo. Čakáme ukončiť školu, fakultu, 
čakáme na prvý plat, čakáme tú pravú osobu pre nás, 
čakáme. Čakáme, kým nebude pršať, čakáme letné 
prázdniny, oddych niekde na pláži. Čakáme víkend, 
nedeľu, aby sme išli do zboru, čakáme kemp. 
Očakávame na nové požehnanie, nový prejav Jeho moci. 
Jednoducho čakáme. Keď sa pozerám na môj vlastný 
život, uvedomujem si, že v čakaní často zlyhám. Akoby 
som chcel nájsť skratku, ktorou sa skôr dostavím tam, 
kde chcem byť. My, ľudia, milujeme skratky, no problém 
je, že Boh tak nepracuje. Kazateľ v 3:11 hovorí, že ,,Boh 

učinil všetko krásne, i večnosť dal do ich srdca, 
ibaže človek nevystihne diela, ktoré koná Boh    

a to tak od počiatku až po koniec."  Boh má 
svoj čas, správny čas, v ktorom robí veci. 

On je večný Boh, u ktorého čas nehrá 
úlohu. My sa pokúšame skrátiť trvanie 
vecí, ktoré sa odohrávajú v našom 
živote. Sú situácie, v ktorých nie je zlé 
ísť kratšou cestou, ale sú veci v živote, 
ktoré si vyžadujú, aby sme išli dlhšou 

cestou. Všetky veci, ktoré majú cenu a trvajú, na 
ne je potrebné čakať a často vynaložiť úsilie. 
Starší to poznajú lepšie, ale pre nás mladých je 
to často také strašné a ťažké pochopiť. Boh nám 
často dovolí ísť dlhšou cestou do nášho cieľa, 
lebo nás počas tej dlhej cesty chce učiť. Chce, 
aby sme rástli, cvičili sa v pobožnosti. Prvý príklad, 
ktorý sa mi v mysli vynára je Izrael, ktorý išiel do 
zasľúbenej zeme. Cesta trvala 40 rokov. Ľudia tomu 
nerozumeli, pravdepodobne ani sám Mojžiš celkom 
nechápal. No cez všetky tie ťažkosti, problémy a čas,  
Boh ich očisťoval, posväcoval, pripravoval pre ich 
konečný cieľ - zasľúbenú zem. Príslovie 13:12 
zaznamenáva: ,,Očakávanie, ktoré sa odťahuje robí 
srdce chorým, ale splnená  žiadosť je stromom života.“ 
Slovo Božie má pravdu. Je náročné, deprimujúce, 
mnohokrát až neznesiteľne ťažko čakať, ale vždy sa 
oplatí. Očakávanie na Hospodina vyprodukuje v nás novú 
silu. Je len jedna podmienka a to je čakanie. Prosme 
Boha, aby nám vo väčšej miere zjavoval tieto veci, viedol 
nás Jeho cestou, učil nás byť v Jeho vôli, bez ohľadu na 
to, koľko času to vyžaduje. Čas strávený s Bohom a pre 
Boha je najlepšie využitý čas! Prajem Vám Božie 
požehnanie. 

Michael Hromčík



Zničil 
Facebook 
randenie?

Z vašej vlastnej skúsenosti, akým spôsobom zmenila 
technológia spôsob, akým dnes ľudia randia? Sú tieto trendy 
skôr povzbudzujúce alebo znepokojujúce?

Pokiaľ hovoríme o mladom mužovi a mladej žene, ktorí spolu 
aktívne randia, ktorí majú svoj vzťah zadefinovaný a ktorí si 
uvedomujú, že sú v rastúcom záväzku jedného k druhému, 
potom si myslím, že technológia vytvára možnosť, ako 
povzbudiť jeden druhého a byť s ním v spojení častejšie. Takže 
v tomto zmysle je to, čo môžu technológie ponúknuť, 
povzbudzujúce.

Ak však hovoríme o tom, ako technológie zmenili pravidlá hry   
v tom, ako mladí muži a ženy pristupujú jeden k druhému ešte 
pred tým, než si svoj vzťah zadefinujú, potom ma technológie 
dosť znepokojujú.

Možnosť posielať správy alebo tweetovať, alebo len napísať na 
niečiu stenu vám umožňujú flirtovať a dráždiť bez toho, aby tam 
bol vôbec prítomný moment definície toho, čím ten vzťah 
vlastne je. A tak v tejto situácii, keď ešte nemáte určené, čo ten 
vzťah znamená, myslím, že neprestajné spojenie s ríšou 
technológií namiesto ríše osobného kontaktu môže škodiť.

Kľúč k 
sexuálnej 

čistote pri 
randení?

Spomínajúc sexuálnu čistotu, máte nejaké praktické rady, ako zostať 
sexuálne čistým vo vzťahu chodenia, ktoré skutočne fungujú?

Možno je to tým, že som ženatý 15 rokov, ale otázka čistoty mi príde 
ako čistý sedliacky rozum. Jedna z tých vecí, čo opakovane hovorievam 
je, že nikdy nevzíde nič dobré z toho, keď sa počas sledovania filmu od 
23h večer do jednej ráno priateľ so svojou priateľkou túlia jeden             
k druhému na gauči. Počas celej histórie sledovania filmov na gauči to 
nikdy nekončilo diskusiou o kinematografii. Vôbec dostať samého seba 
do takejto situácie je hlúpe.

To, čo funguje, je byť na verejnosti a strániť sa priestoru samoty, 
neuvádzať seba do takýchto situácií. Myslím si, že nezadaní majú 
tendenciu namýšľať si o svojom sebaovládaní viac, než by mali. 
Domnievam sa teda, že je dôležité randiť v skupinkách, alebo randiť na 
verejnosti a vidíme, že tak je to aj v Písme. Vo Veľpiesni si môžeme 
všimnúť narastajúcu túžbu po fyzickej intimite, a aj napriek tomu ona 
hovorí o ich rande, že sa nachádzajú pod strechou z lístia a na lôžku zo 
zelene. (Veľpieseň 1, 16 - 17). Sú vonku. Sú v parku. Sú v lese. Sú na 
očiach verejnosti, pretože v nich narastá vášeň po fyzickej intimite.       
A napriek tomu je jasné, že nechcú lásku prebudiť skôr, než nastane 
čas. (Veľpieseň 2, 7; 3, 5; 8, 4). A tak sa naschvál ocitajú na verejnosti, 
aby sa nepoddali svojej žiadostivosti.

Na otázky odpovedal Matt Chandler
Zdroj: www.chcemviac.com



Na začiatku Boh stvoril nebesia        
a zem, stvoril ich Slovom. Biblia hovorí, 
že to Slovo bolo u Boha a to Slovo bol Boh. 
Ako korunu stvorenstva, Boh učinil človeka. 
Učinil ho, aby vládol na zemi a iný žalm 
hovorí: ,,Nebesia sú nebesia Hospodinove a zem dal synom človeka”. 
Učinil nás teda, aby sme panovali, vládli a spravovali touto zemou. 
Teraz však chcem dať dôraz na to, akým spôsobom Boh učinil 
človeka. V  1. knihe Mojžišovej čítame, že Boh utvoril človeka: na svoj 
obraz, učinil ho z prachu a vdýchol doňho dych života.

Nechcem rozoberať teologické hĺbky skryté v týchto veršoch,  ale sa 
sústredíme na to, že Boh učinil človeka svojimi rukami. Posledné tri 
roky som strávil pracujúc v jednej firme, ktorá vyrába hudobné 
nástroje, a to prevažne gitary. Stále to robím, aj keď sa venujem už 
len opravám hudobných nástrojov. Ako stredoškolák som vždy po tom 
túžil. Mojím odborom bol Drevársky technik, hoci ma nábytok              
a spracovanie výrobkov z dreva nebavili. Mal som záujem o hudbu     
a gitary, a ani som netušil, že sa niekedy dostanem sem. Neviem vám 
opísať ako ma tá práca napĺňa. Prezradím vám prečo: pretože 
pracujem rukami, tvarujem a oprávam. Dokážem opraviť na gitare 
takmer všetko a vytváram nástroj, na ktorom bude hrať niekto iný, 
niekto, kto bude tvoriť hudbu plnú pekných tónov a melódií. O tom je 
vlastne aj tento článok. Na gitary sa nikdy nepozerám z aspektu 
značky a ceny. Keď vyrábam nástroj, nezameriavam sa na jeho cenu. 
Vyrábam ho ako ten najdrahší nástroj. Keď opravujem, nepozerám sa 
na značku alebo cenu, ale riešim závadu akoby to bol ten 
najdrahocennejší nástroj. Opravoval som značkové nástroje, hral som 
na nich, mal som v rukách tie najdrahšie nástroje, ale nikdy som 
nástroj neposudzoval na základe ich ceny. Moje posudzovanie je iné 
ako posudzovanie hudobníkov alebo ľudí, ktorí počúvajú hudbu. Viete 
prečo? Pretože som výrobcom hudobných nástrojov.

Tento článok nie je o mne, ani o mojej práci. Chcel som vám iba 
vysvetliť a priblížiť ako sa Boh pozerá na svoje stvorenstvo, ako sa 
Boh pozerá na to, čo Jeho ruky utvorili. Ako sa pozerá na Vás. On 
sa nepozerá na značku, ani na cenu. To my ľudia sa pozeráme 
na tieto veci, my ľudia si kladieme etikety, značky, 
oceňujeme sa na základe výhľadu, alebo hodnotíme na 

základe úspechu. Boh jediný vidí plný potenciál v človekovi.    
A práve preto o tomto píšem, drahí mladí a tínedžeri. Je to veľmi 

dôležité, aby ste vedeli práve teraz, že Boh vidí vo vás hodnotu, tú 
správnu hodnotu. On vidí svoje stvorenstvo a On  jediný vie, čo ste 
schopní a On verí vo vás. Jedine v ňom nájdete svoju identitu. 
Poznám cez aké obdobie prechádzate, hľadáte, kde by ste sa mohli 
uplatniť, buď v športe, alebo hudbe,  v počítačoch, v zábave. Tvoja     
a moja identita a hodnota je jedine v Ježišovi Kristovi. Všetky talenty, 
ktorými nás Boh obohatil, opisujú nás,  ale to nie je naša identita. Tie 
talenty majú byť využité na slávu Božiu, akékoľvek boli. Ja neviem, 
aké máš talenty, možno nevieš ani ty, ale tvoj Stvoriteľ vie a On tiež 
vie, že to dokážeš. Dokážeš byť Jeho synom a dcérou. Dokážeš 
darované talenty využiť na Jeho slávu. Ak si myslíš, že nemáš žiadny, 
nezabúdaj, že si dcéra a syn v kráľovskom kňazstve.  Čo sa tohto 
týka, mám len jedno povzbudenie pre teba:  ,,Ak si myslíš, že to 
dokážeš, tak to aj dokážeš. Ak si myslíš, že to nedokážeš, tak to 
nedokážeš. V oboch prípadoch máš pravdu!”

Boh verí, že to dokážeš. On ťa má za jeho dieťa, obdaroval ťa 
talentami, o ktorých ani ty sám nevieš, že máš. Preto odhaľuj svoje 
talenty, ver a kráčaj s Ním, buď Jeho dieťaťom vždy a všade, svieť     
a buď soľou. Je to úplne na tebe. Na koniec chcem 
skončiť veršom zo Žalmu 92:14 ,,Tí, ktorí sú 
zasadení v dome Hospodinovom, budú kvitnúť 
vo dvoroch nášho Boha.” Buďte zasadení  
v dome Hospodinovom a budete mať 
Božiu  identitu a hodnotu, nie 
značku a cenu, ktorú vám    
dajú ľudia!

Žalm 119:73  ,,Tvoje ruky ma učinili                   
a sformovali, daj mi rozumieť,  aby som               

sa naučil tvojim prikázaniam.”

Značka a cena verzus 
Identita a hodnota

Ivan Andrášik



Skús Boha
Žijeme v dobe, keď dostávame dennodenne mnoho 
informácií. Každý deň sa musíme rozhodnúť, ktoré 
informácie, ktoré správy zoberieme do svojich 
myšlienok. Počujeme správy o viere v Boha, o ktorých 
sa dozvedáme v škole, na facebooku, v novinách. Ľudia 
povedia, že náboženstvo je len výmysel ľudský. 
Hovoria, že všetko, čo sa dá urobiť pozitívne 
s náboženstvom,  môže sa urobiť aj bez neho. Možno si 
aj ty to myslíš. Neviem, či sa tebe to stalo, že prišli 
chvíle v živote, keď si sa cítil sám, nepochopený, nie 
dostatočne milovaný od rodičov, brata, sestry. Si 
zranený, zradený od priateľov, od tých, o ktorých si si 
myslel, že to nikdy nespravia a predsa spravili. Aj ja 
som sa tak cítil. Zdá sa, ako keď by to nekončilo, 
v škole útočia, „priatelia“ sa posmievajú, zdá sa, že 
všetko ide dolu vodou a ponad to všetko, ani chlapec/
dievča, ktorý sa ti páči, nevšimol/la si ťa. To je už 
priveľa.  Už je koniec, aký je to život? Ale nie, nie je 
koniec, je nádej. Je jeden, ktorý na teba s láskou hľadí, 
chce ti pomôcť, potešiť ťa, poradiť ti, dať ti pokoj 
a radosť – je to JEŽIŠ. On čaká, aby si mu povedal,  čo 
ťa trápi. Nikto ti nebude rozumieť lepšie ako On. Možno 
si si povedal, že to je mŕtve slovo na papieri. Žalm 34:9 
„Okúste a vidzte, že dobrý je Hospodin.“ 

Skús Boha a uvidíš, že je dobrý a jedine On ti môže 
zachrániť dušu. Keď Ježiša bili, mučili, On nepovedal, 
že nemôže viac, že to vzdáva. Prečo? Pretože vedel, 
že musí  vydržať a stať sa víťazom, aby bola zaplatená 
cena za tvoje vykúpenie pred Bohom. Chcel, aby si ty 
mohol mal odpustené hriechy, aby si mohol mať 
obecenstvo s Bohom. Preto sa ani ty nevzdávaj, prišiel 
si pred múr v živote a nevidíš vyriešenie. Boh nikdy 
neprišiel pred múr, aby povedal, že nevie, čo má robiť. 
Preto Jemu môžeš veriť. A spoznáš, že je hodno kráčať 
za Ním, byť Mu verný a dosiahnuť večný život.

Darko Širka


